
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Ministeren for fødevarer, landbrug og fiskeri

Dato: 17. december 2024

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

MOF alm. del

Spørgsmål 256
Hvad er status på den konkrete handlingsplan for, hvordan vi kommer videre med at få 
forbudt bomtrawl i EU, som ministeren har sagt, at han vil udarbejde pba. forskernes 
resultater? Og vil ministeren iværksætte et effektivt arbejde fra ministeriets side for at 
få standset bomtrawling målrettet Skagerraks artsrige, produktive og sårbare naturtyper, 
hvor der nu er dokumentation for dens afgørende skadevirkning? Der henvises til, at 
ministeren ved 1. behandlingen af B70 om at forbyde bomtrawl (folketingsåret 2023/24) 
henviste til, at han afventede det videnskabeligt faglige grundlag for at kunne stoppe 
bomtrawlsfiskeri i Skagerrak. Bl.a. sagde ministeren ”Men det er vigtigt for mig at sige, at 
vi kommer til at tage hånd om problemstillingen, og jeg vil derfor også tage sagen op med 
fornyet kraft i EU, når det faglige grundlag her om kort tid er på plads.”

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Søren Egge Rasmussen (EL).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på soren.egge.rasmussen@ft.dk og til 
lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Hans Kristian Skibby
formand
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